
Kerkrade staakt peperduur reïntegratieproject, raad wist niets
van investering van 1,7 miljoen euro

Roda-iconen Gène Hanssen (links) en Huub Stevens (op de achtergrond) werden als coach ingezet bij sessies voor
de ‘Nico Wolter Therapie’. — © Ermindo Armino

Kerkrade - Kerkrade stak in stilte ruim 1,7 miljoen euro in een project voor
bijstandsgerechtigden. Nu wordt het stilgelegd: te weinig opbrengst. Een ambtelijk
klokkenluider spreekt van ‘op een louche manier geld over de balk smijten’.
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•De gemeente Kerkrade gaat in zee met Nico Wolter, die een therapie heeft voor
reumapatiënten

•Die kan helpen om bijstandsgerechtigden ook weer ‘arbeids�t’ te maken, is de gedachte

•Kerkrade is bereid �ink de beurs te trekken: 1,7 miljoen in totaal

•De gemeenteraad weet van niets; een klokkenluider wordt ontslagen

•De opbrengst is mager en het project wordt gestaakt

Het is voorjaar 2021 als Kerkradenaar Nico Wolter aanklopt bij de gemeente. Hij heeft een
methode ontwikkeld ‘gericht op effectieve en duurzame (re)integratie’. Ofwel: mensen weer
aan het werk helpen. Wolters gepatenteerde ‘Triple-R-methode’ is ‘wetenschappelijk
onderbouwd’, verzekert hij de gemeente.

De werkwijze is een combinatie van fysieke en mentale trainingen: sauna, zwemmen,
sporten, fysiotherapie en coachingsessies, onder meer van Roda JC-iconen Huub Stevens en
Gène Hanssen.

Volgens Wolter is het dé manier om mensen weer in beweging te krijgen en ‘arbeidsgeschikt’
te maken. Wolter (64), zelf arts, lijdt aan de ziekte van Bechterew, een vorm van reuma. Als
jonge voetballer bij Roda kostte hem dat zijn sportcarrière.

Zijn therapie is oorspronkelijk ontwikkeld voor reïntegratie van patiënten met chronische
aandoeningen, zoals reuma. Later werden ‘gedrags- en arbeidsgeoriënteerde elementen aan
de beproefde en succesvolle behandeling toegevoegd’, houdt Wolter de gemeente voor.

Kerkrade heeft er wel oren naar. Het project zou perfect passen in het VIE-
gezondheidscentrum dat juist in die periode in het centrum van Kerkrade wordt gebouwd. Er
volgen gesprekken, onder meer met burgemeester Petra Dassen. Afgesproken wordt dat
Wolter met zijn bedrijf Reha een ‘haalbaarheidsonderzoek’ verricht. Dat moet de vraag
beantwoorden ‘of en zo ja hoe en onder welke voorwaarden de methode door Reha binnen
VIE duurzaam kan worden ingezet’. Eerst in Kerkrade, daarna in de regio, aldus het contract
dat gemeente en Reha in november 2021 sluiten.

Businessplan

Het onderzoek, ‘feitelijk het opstellen van een businessplan’, aldus de gemeente zelf, kost
135.000 euro. De gemeente betaalt dat vooruit, uit een potje waar normaal alleen via
raadsbesluiten uit geput kan worden. Ook wordt afgezien van een – eigenlijk verplichte –
aanbesteding omdat Wolters methode zo speci�ek is en zo mooi aansluit bij het VIE-project,
aldus een ambtelijke notitie.

Wolter stelt tegenover De Limburger dat hij is gevraagd door de gemeente. „In de eerste
gesprekken met burgemeester Dassen vroegen ze mij of ik mijn methode ook kon toepassen

 TERUG

https://m.limburger.nl/
https://m.limburger.nl/


op bijstandsgerechtigden. Het siert de burgemeester, de gemeentesecretaris en toenmalig
wethouder Wiermans dat ze het hebben gedurfd met mij om de bijstandspopulatie een kans
te geven.”

Eind juni 2022 is het haalbaarheidsonderzoek klaar. De conclusie: ‘Niets staat in de weg om,
onder de vlag van de Stichting Reha-Projects, de drs. Nico Wolter Therapie succesvol binnen
het VIE-gebouw tot uitvoering te brengen.’

Nico Wolter in gezondheidscentrum VIE eind vorig jaar. — © Luc Lodder

Het gaat om twee doelgroepen: bijstandsgerechtigden en langdurig arbeidsongeschikte
ambtenaren van de gemeente. Het woordje ‘reuma’ komt in het stuk niet meer voor. Wel is er
een ‘onafhankelijk wetenschappelijk statement’ van dr. Antje van der Zee-Neuen: ‘Het is
derhalve redelijkerwijs aan te nemen dat de drs. Nico Wolter Therapie eveneens geschikt is
voor een veelvoudig aantal andere aandoeningen dat de oorzaak is voor (langdurig)
arbeidsverzuim en arbeidsongeschiktheid.’

Lees ook: Roda-iconen Gène en Huub helpen zwakkeren ontsnappen aan uitzichtloos
bestaan: ‘Maar ik duw ze eerst nog even dieper de grond in’

Uit de groep bijstandsgerechtigden (ongeveer 1500 mensen in Kerkrade) komen er zo’n 135
in aanmerking voor de Wolter-therapie. Ongeveer de helft daarvan, zo’n zeventig mensen, zal
‘duurzaam uit de uitkering stromen’, wordt becijferd. Dat scheelt de gemeente ‘in potentie’
dan zo’n 13 miljoen euro per jaar, rekent Wolter de gemeente voor.
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Later maakt hij mondeling een ruwe som tegenover De Limburger: „Eén persoon uit de
bijstand, maal dertig jaar tot aan diens pensioen, maal 20.000 euro besparing aan uitkering
per jaar. Dan praat je al over zo’ zeven ton.”

Van de langdurig zieke ambtenaren (zo’n veertig per jaar) kunnen er ongeveer dertig
meedoen, 90 procent van hen zal binnen vier weken weer ‘arbeidsgeschikt’ zijn, aldus Wolter.
Het Zuyderland-ziekenhuis wil ook vijftien langdurig zieke werknemers laten meedoen, meldt
Reha, al staat die toezegging nog niet op papier.

Terloops wordt in de haalbaarheidsstudie vermeld dat Kerkrade al akkoord is gegaan met de
plannen en de opdracht om mensen te gaan behandelen al heeft verstrekt. Wolter vraagt wel
nog om een extra bijdrage van de gemeente van 150.000 euro ‘om op te kunnen starten’. Dat
geld is nodig voor de inrichting van de kantoren en behandelkamers, de aanschaf van
laptops, kosten voor de adviseurs en om te kunnen proefdraaien.

De gemeente concludeert dat dit tegen de regels voor staatssteun is. Een bedrag van 80.000
euro mag echter wel en ‘de raad hoeft daarover niet vooraf geïnformeerd te worden’, aldus
het ambtelijk advies. Een dankbaar Reha biedt aan om 250 euro per cliënt ‘af te dragen’ aan
Kerkrade, voor maximaal 1800 cliënten. Voor de gemeente zijn de kosten per deelnemer zo’n
18.000 à 19.000 euro.

Het onderzoek komt een beetje als mosterd na de maaltijd, de overeenkomst met Reha is
een maand eerder immers al gesloten. Op 24 mei ondertekent afzwaaiend wethouder Huub
Wiermans op zijn allerlaatste werkdag de offerte.

Blanco cheque

Sinds de verkiezingen in maart 2022 is Wiermans demissionair. Vooraf had het boegbeeld
van grootste partij Burgerbelangen al aangekondigd niet meer terug te keren. Een dag
voordat zijn opvolger wordt geïnstalleerd zet hij zijn krabbel onder de overeenkomst met
Reha. Die wordt op de valreep per mail nog aangepast: Reha mag vooraf factureren en krijgt
in feite een blanco cheque. De mail is gericht aan burgemeester Dassen, met wethouder
Wiermans en gemeentesecretaris Raph Stijns in de cc.
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Stadhuis van Kerkrade. — © Wikicommons

Onderdeel van de kosten die Reha berekent: 15.000 euro voor elk van beide adviseurs van
Reha. Dat zijn advocaat Roberto Pennino en het bedrijf Triple-R IP Management dat het
bedrijfsconcept heeft uitgeschreven, blijkt uit een voetnoot. Eigenaar van die �rma is de in
Kerkrade welbekende Bert Corneth, voormalig voorzitter van het Wereld Muziek Concours
(WMC).

Corneth is een goede bekende van burgemeester Dassen, en mede op haar instigatie begin
2022 aangetreden als WMC-voorman. In die functie is hij het middelpunt van de nodige
reuring. Het muziekfestival leidt in 2022 fors verlies en moet aankloppen bij de gemeente.
Die verstrekt een lening van vier ton die later wordt kwijtgescholden.

De naam Corneth komt nergens in de stukken rond het Reha-project voor. Zijn bedrijven wel.
Zoals Triple-R IP Management, dat de werkwijze van Reha op papier heeft gezet. Wolter stelt
aanvankelijk tegenover de krant dat Corneth ‘geen enkele rol heeft gespeeld’. Later komt hij
daar op terug: „Alleen in de verkennende fase, tot eind 2021, begin 2022.”
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In september 2022 gaat Nico Wolter van start met zijn ‘innovatieve en unieke therapie’.

Reumapatiënten

Dat ‘innovatieve’ is een tikje misleidend. Wolter is al dik twintig jaar druk met zijn methode,
ook in andere gemeenten. Al is het altijd gericht op reumapatiënten. Het wetenschappelijk
bewijs waar Wolter in Kerkrade mee schermt gaat ook uitsluitend over die doelgroep: werkt
de therapie voor mensen met chronische aandoeningen?

Al in 2007 vat Wolter het plan op om een reumacentrum voor re-integratie en revalidatie in
Zuid-Limburg op te richten. Dat doet hij samen met zijn kompaan, Sjef van der Linden, dan
nog hoogleraar reumatologie aan het Maastricht Universitair Medisch Centrum. Ze gaan ver
terug samen; al in 1999 ontvouwen ze in de media hun eerste plannen voor
reumakuuroorden in Oostenrijk. Ze roepen de Nederlandse overheid op zoiets ook te
subsidiëren.

Wolter in 2009 bij Thermae 2000 met een toenmalig bestuurslid van de stichting RRR. — © Diana Scheilen

Voor het Valkenburgse project weten ze de geldkraan van de overheid te vinden. Het duo
haalt uiteindelijk bijna 2,2 miljoen euro aan subsidies voor het proefproject op, deels uit een
Europees potje en ruim 230.000 euro van de provincie Limburg.

Met het opgehaalde geld start rond mei 2011 een experiment in kuuroord Thermae 2000 in
Valkenburg waar arbeidsongeschikte reumapatiënten binnen enkele weken moeten worden
klaargestoomd om weer aan het werk te gaan, ook hier door middel van therapieën zoals
zwemmen, saunabezoek, gymnastiek en sport. Wolter verwacht dat 80 procent van 122
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reumapatiënten na de behandeling weer aan het werk kan, al dan niet op een aangepaste
arbeidsplaats. Als die score wordt gehaald, is de proef volgens hem geslaagd. In dat geval
komt er een permanente reumakliniek in Zuid-Limburg. Het liefst in Kerkrade, volgens Wolter,
omdat hij ervandaan komt en omdat de stad ‘wel een impuls kan gebruiken’ laat hij
optekenen in de media. Het reumacentrum komt er uiteindelijk niet. „De verzekeraars wilden
de hotelfunctie niet betalen”, verklaart Wolter.

Lees ook: Programma van oud-Rodaspeler blijkt succes om mensen in de bijstand weer
aan het werk te krijgen

Op de achtergrond in Valkenburg is ook Bert Corneth al actief betrokken. Hij is er, na het
overlijden van een bestuurslid, een poosje projectmanager, aldus Wolter. En met een van zijn
bedrijven, vastgoed�rma CVO Group International Property Consultants, sponsort hij het
project en de wetenschappelijke evaluatie van de Valkenburgse pilot die onder de vlag van
het MUMC+ wordt uitgevoerd.

In 2016 wordt Corneth ook bestuurder van de Stichting RRR (Reumacentrum voor Re-
integratie en Revalidatie), opgericht door Wolter en Van der Linden. „Dat was een beetje pro
forma. Operationeel heb ik daar niks mee gedaan”, zegt Corneth. Hij bevestigt dat hij het
bedrijf Triple-R oprichtte om de ‘Wolters-formule’ nieuw leven in te blazen. „Ik heb het octrooi
overgenomen en het businessplan voor Kerkrade geschreven. Vanaf eind 2021 heb ik me
teruggetrokken, ik kreeg het druk genoeg met het WMC. En voor mijn werk heb ik ook nooit
een factuur verzonden.” Hij wil nog iets kwijt over Wolter: „Een integere, goeie vent, met maar
één doel: mensen helpen. En daarom heb ik hem geholpen.”

Klokkenluider

In Kerkrade trekt de geldstroom richting Reha de aandacht van een ambtenaar. Hij becijfert
dat er in totaal 1,7 miljoen euro is overgemaakt, volgens hem zonder de juiste besluiten
vooraf of verantwoording achteraf.

Hij trekt intern aan de bel maar vindt geen gehoor, voert de man later aan als de gemeente
hem wil ontslaan. Volgens de ambtenaar zelf omdat hij de kat de bel aan heeft gebonden.
Nee, stelt de gemeente: de ambtenaar heeft nevenwerkzaamheden als advocaat verzwegen,
en pas toen ontslag dreigde kwam hij met de melding van de ‘misstand’ rond Reha. De
kantonrechter staat het ontslag
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© Luc Lodder

op 21 juni toe, blijkt uit de beschikking waarin de Reha-kwestie staat benoemd.

Een van de ontslaggronden is dat de ambtenaar de �nanciële gegevens rond Reha heeft
gedownload en mee naar huis genomen. De ambtenaar gaat in beroep. „Als er op een louche
manier geld over de balk wordt gesmeten zonder toetsing en zonder dat de politiek wordt
geïnformeerd, kan ik niet wegkijken”, verklaart hij tegenover De Limburger.

De ambtenaar heeft zich begin dit jaar ook gemeld bij het landelijke Huis voor
Klokkenluiders. Die instantie vraagt informatie op in Kerkrade. De gemeente schrijft eind juni
terug dat er volgens haar ‘geen sprake is van een misstand’ in de zin van de
klokkenluidersregeling. Een intern onderzoek is ook niet nodig nu het Huis voor
Klokkenluiders er al naar kijkt, aldus Kerkrade.

Misstand of niet, het Reha-project wordt wel stopgezet. Te weinig rendement voor de ruim
1,7 miljoen aan kosten, luidt de conclusie. Wolter ging in september 2022 van start.
Sindsdien zijn 203 mensen gescreend, waarvan er 79 daadwerkelijk aan de therapie
begonnen; 48 personen maakten het af. Daarvan zijn er 14 geheel of gedeeltelijk
uitgestroomd naar werk, meldt de gemeente donderdagavond in antwoord op vragen van de
SP. Ook zes ambtenaren namen deel, van wie er drie herstelden.

Al met al oordeelt de gemeente dat de deelnemers weliswaar ‘arbeids�tter’ zijn geworden,
maar dat de ‘conversie naar werk beperkt is gebleken’. Per deelnemer betaalde Kerkrade zo’n
18.000 euro.
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Bij het stopzetten van het project wordt contractueel afgesproken dat Kerkrade goede
reclame voor het project zal maken. ‘De gemeente zal aangeven dat de ervaringen van de
gemeente en de deelnemers positief zijn.’ Ook zal de gemeente ‘PR-ondersteuning
verrichten’ en ‘actief buurgemeentes informeren’, is vastgelegd. Daarnaast worden
uitkeringsgerechtigden actief naar Reha gestuurd om (vrijwillig) mee te werken aan –
wederom – een wetenschappelijk onderzoek dat daar nog verder gaat.

Venlo, Venray en Heerlen zijn inmiddels ook in zee gegaan met Reha, bevestigt Wolter. „Ik
ben arts, geen zakenman”, zegt hij terugblikkend. „Bijna iedere bijstander heeft wel iets van
klachten, en onze therapie maakt hen arbeids�t. Wij willen die arme mensen perspectief
bieden.”

De gemeente Kerkrade geeft vrijdag geen verdere toelichting op de openbaar gemaakte
stukken. Burgemeester Petra Dassen verwijst via haar woordvoerster naar de
portefeuillehouder, wethouder John Roland. Die heeft pas na het weekend tijd. Op vragen
over de rol van Corneth antwoordt de gemeentewoordvoerster: „Dat zegt ons niks, daar is
ons niks van bekend.”

KERKRADE

Kerkrade staakt peperduur reïntegratieproject, raad wist niets van investering
van 1,7 miljoen euro

VALKENBURG AAN DE GEUL

Energieslurpers Cauberg bouwen eigen zonnepark boven betonnen
parkeerplaats
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David Jongen houdt vast aan ziekenhuisplan: ‘Ik zou als burgemeester van
Sittard-Geleen boos zijn; alsof daar alles toppie joppie is’

Lees meer over:

Thermae 2000 Huis voor Klokkenluiders Huub Stevens

Maastricht Universitair Medisch Centrum Werkloosheid
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MAASTRICHT

Mede door twee onderbrekingen evenaart André Rieu The Boss op Vrijthof:
optreden van 3,5 uur!

KERKRADE

Met het einde van modezaak Trend Point in Kerkrade stoppen ook de
modeshows: ‘We hadden modellen tot maatje 48’

MUZIEK

Grootste geldschieter WMC Kerkrade haakt af; aanvraag miljoen euro subsidie
afgewezen
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David Jongen houdt vast aan ziekenhuisplan: ‘Ik zou als burgemeester van
Sittard-Geleen boos zijn; alsof daar alles toppie joppie is’

AMATEURVOETBAL

Indeling amateurvoetbal bekend; in welke klasse en tegen wie speelt jouw
favoriete amateurclub komend seizoen?

MAASTRICHT

Jaar na haar Vrijthofdebuut is Emma Kok wereldwijd nog steeds een grote hit op
YouTube, waar ze muziekfans blijft ontroeren

KERKRADE

Kerkrade staakt peperduur reïntegratieproject, raad wist niets van investering
van 1,7 miljoen euro

EIJSDEN-MARGRATEN

Gezocht: Bruidsparen die zaterdag trouwen terwijl Nederland de kwartfinale
van het EK tegen Turkije speelt

KERKRADE

Met het einde van modezaak Trend Point in Kerkrade stoppen ook de
modeshows: ‘We hadden modellen tot maatje 48’
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EYGELSHOVEN (6471)

Overleden persoon in achtertuin woning Eygelshoven aangetro�en, twintig
huizen tijdelijk ontruimd

KERKRADE

Gratis concert van fanfare ‘Bereden Wapens’ op de Markt in Kerkrade
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